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Pastaba  
Esant neatitikimams tarp lietuvių ir anglų kalbos versijų, pirmenybė teikiamai anglų kalba parengto 
dokumento turiniui.  
 
Pristatymo dalyviai 
Darius Maikštėnas, valdybos pirmininkas, „Ignitis grupės“ vadovas  
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas  
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė  
 
Pristatymas  
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė  
 
[1 skaidrė] 
 
Laba diena, sveikinu visus, prisijungusius prie „Ignitis grupės“ I pusm. rezultatų pristatymo. Aš – Ainė 
Riffel-Grinkevičienė, ryšių su investuotojais vadovė, moderuosiu šiandienos pristatymą. Kartu dalyvauja 
ir „Ignitis grupės“ vadovas bei finansų vadovas. Jie pristatys strateginius ir finansinius ataskaitinio 
laikotarpio rezultatus. 
 
Po to atsakysime į jūsų klausimus. Prieš pradedant norėčiau priminti, kad šiandienos pristatyme yra 
pareiškimų dėl ateities, kuriems būdinga rizika ir neapibrėžtumas. Šie teiginiai yra grįsti dabartine 
vadovybės nuomone, lūkesčiais ir prielaidomis, o faktiniai rezultatai gali reikšmingai skirtis nuo išsakytų 
ar numanomų rezultatų. Kviečiu pranešėjus pradėti pristatymą. 
 
Darius Maikštėnas, valdybos pirmininkas, „Ignitis grupės“ vadovas 
 
[5 skaidrė] 
 
Sveiki, visi. Norėčiau pradėti nuo 2024 m. I pusm. rezultatų apžvalgos.  
 
Pirma, apžvelkime strateginius pasiekimus: padidinome Žaliųjų pajėgumų Portfelį 0,6 GW iki 7,7 GW. 
Padidinome Veikiančius pajėgumus 0,1 GW iki 1,4 GW ir pasiekėme reikšmingus projektų vystymo 
etapus, nes užbaigėme 3 projektus.  
 
Antra, apžvelkime tvarumo veiklų pažangą. Sumažinome 2 apimties emisijas, išlaikėme gerus 
darbuotojų saugos ir sveikatos rodiklius ir pagerinome ASV reitingus. 
  
Galiausiai, apžvelkime finansinius rezultatus: padidinome Koreguotą EBITDA 14,3 proc. iki 289,7 mln. 
Eur. Investicijas padidinome 4,9 proc. iki 422,3 mln. Eur. Toliau, „S&P Global Ratings“ paliko galioti BBB+ 
Grupės kredito reitingą su stabilia perspektyva. Be to, už 6 mėn. laikotarpį siūlome išmokėti 0,663 Eur 
dividendą už akciją. Atsižvelgdami į stiprius rezultatus, didiname 2024 m. Koreguoto EBITDA prognozę 
iki 450–480 mln. Eur (buvo 440–470 mln. Eur). Mūsų Investicijų prognozė nepakito ir toliau siekia 850–1 
000 mln. Eur. O dabar apžvelkime rezultatus detaliau. 
[6 skaidrė] 



3 | Pristatymas investuotojams: 2024 m. 6 mėn. rezultatai 

Pirmiausiai apžvelkime mūsų strategijos įgyvendinimo pažangą, susijusią su Žaliųjų pajėgumų plėtra. 
2024 m. I pusm. 0,6 GW padidinome Žaliųjų pajėgumų Portfelį, nuo 7,1 GW iki 7,7 GW. Tai lėmė plyno 
lauko investicijų Portfelio plėtra, nes užsitikrinome sklypus hibridinių projektų vystymui Latvijoje bei 
užsitikrinome prisijungimą prie tinklo savo pirmiesiems energijos kaupimo įrenginių sistemos 
projektams Lietuvoje. Taip pat padidinome Veikiančius pajėgumus nuo 1,3 GW iki 1,4 GW, nes kovą 
Silezijos VP I Lenkijoje pasiekė komercinės veiklos pradžią, o gegužę – Vilniaus KJ biokuro blokas 
pasiekė visų pajėgumų, įskaitant likusius 21 MWth ir 21 MWe, komercinės veiklos pradžią. Po 
ataskaitinio laikotarpio šiuos pajėgumus padidinome dar 22,1 MW, nes liepą Tauragės saulės parkas 
pasiekė komercinės veiklos pradžią. Mūsų Užtikrinti pajėgumai siekė 2,9 GW. Žvelgiant į Portfelio 
sudėtį, ir toliau didžiausią jo dalį sudaro vėjo projektai, kurių dalis siekia 4,6 GW. Dauguma projektų 
vystomi Lietuvoje, jų galia siekia 4,5 GW ir jie sudaro didžiausią gamybos pajėgumų Portfelio dalį – 6,4 
GW.  
 
[7 skaidrė] 
 
Toliau apžvelkime projektų įgyvendinimo pažangą. Norėčiau apžvelgti keletą dalykų. Pirmiausia – 
Veikiančius pajėgumus. Nuo 2023 m. pabaigos užbaigėme 3 projektus, nes komercinės veiklos pradžią 
pasiekė 50 MW galios Silezijos VP Lenkijoje, o Vilniaus KJ biokuro blokas pasiekė visų pajėgumų 
komercinės veiklos pradžią ir šiuo metu veikia visu 71 MWe ir 170 MWth pajėgumu. Taip pat 
užbaigėme savo pirmąjį hibridinį projektą Lietuvoje. Pastatėme 22 MW saulės parką šalia jau veikiančio 
vėjo parko. Taip pat pasistūmėjome vystydami statomus pajėgumus. Norėčiau atkreipti jūsų dėmesį, 
kad didžiausiame Baltijos šalyse (300 MW) statomame vėjo parke Kelmėje, Lietuvoje, jau pastatėme 
pirmąją vėjo elektrinę. Jos aukštis – 240 m, o galia – 7 MW. Tai didžiausios ir galingiausios Grupės 
statomos vėjo elektrinės. Tikimės, kad vėjo parkas komercinės veiklos pradžią pasieks 2025 m., o jo 
pagaminta elektra patenkins 250 tūkst. Lietuvos namų ūkių. Taip pat pasistūmėjome vystydami 
projektus ankstyvoje vystymo stadijoje. Užsitikrinome sklypus hibridinių projektų (314 MW) vystymui, t. 
y. planuojame vystyti vėjo parkus šalia mūsų saulės parkų Latvijoje. Be to, užsitikrinome apie 260 MW 
prisijungimą prie tinklo savo pirmiesiems energijos kaupimo įrenginių sistemų projektams Lietuvoje. 
Kitų Žaliųjų pajėgumų Portfelio projektų, išskyrus vieną, įgyvendinimas vyksta pagal planą, be 
reikšmingų pokyčių nuo 2024 m. I ketv. Pabaigėme 137 MW Silezijos VP II projekto Lenkijoje statybos 
darbus pagal planą ir biudžetą – pastatėme, sumontavome ir pilnai paruošėme eksploatacijai visas vėjo 
elektrines. Tačiau, atsižvelgiant į vėluojančius elektros tinklų modernizavimo darbus, šiuo metu tikimės, 
kad vėjo parkas tik iš dalies pradės veikti 2024 m. IV ketv., o visų pajėgumų komercinės veiklos pradžią 
pasieksime 2025 m. I ketv. Anksčiau tikėjomės ją pasiekti 2024 m. II pusm. 
 
[8 skaidrė] 
 
Galiausiai, apžvelkime tvarumo veiklų meistriškumo pažangą. Pirmiausia apžvelkime ŠESD emisijas. 
Mūsų emisijos, apskaičiuojamos pagal rinkos metodą, palyginti su praeitais metais, bendrai išaugo 14,4 
proc., nes išaugo kitos emisijos dėl Vilniaus KJ biokuro bloko veiklos, kuris 2024 m. gegužę pasiekė 
visų pajėgumų, įskaitant likusius 21 MWth ir 21 MWe, komercinės veiklos pradžią. Nepaisant to, 2 
apimties emisijos buvo sumažintos 41,9 proc. naudojant AEI kilmės garantijas padengti dalį Kruonio 
HAE sunaudotos elektros energijos ir dalį elektros skirstymo tinklų nuostolių. Antra, padidinome 
Pagamintos elektros energijos kiekį 36,7 proc. Augimą daugiausiai lėmė naujų pajėgumų, įskaitant 
Mažeikių VP, Silezijos VP I ir Vilniaus KJ biokuro bloką, gamyba. Prie augimo taip pat prisidėjo Elektrėnų 
kompleksas, nes pirmą kartą vienu metu komercinę veiklą vykdė visi trys komplekso blokai dėl didelių 
šalčių Skandinavijos šalyse bei sumažėjusių elektros gamybos pajėgumų regione. Todėl atitinkamai 7,7 
p. p. sumažėjo Žaliosios gamybos dalis iki 84,8 proc. Trečia, bendras darbuotojų nelaimingų atsitikimų 
darbe rodiklis padidėjo iki 1,00, nes nelaimingų atsitikimų darbe skaičius padidėjo nuo 3 iki 4. Mirtinų 
nelaimingų atsitikimų neužfiksuota. 
 
O dabar apžvelkime ASV reitingus ir įvertinimus. „Sustainalytics“ pagerino Grupės ASV rizikų vertinimą 
nuo „vidutinė rizika“ iki „žema rizika“. O ISS ESG reitingų agentūra pagerino Grupės įvertinimą nuo 52,8 
iki 54,8 balo ir šis reitingas išliko B-. Kol kas baigiu strateginių rezultatų apžvalgą ir perduodu žodį Jonui, 
kuris apžvelgs finansus. 



4 | Pristatymas investuotojams: 2024 m. 6 mėn. rezultatai 

Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
[10 skaidrė] 
 
Ačiū, Dariau. Norėčiau pradėti nuo 2024 m. I pusm. finansų apžvalgos. Vėl pasiekėme stiprių rezultatų. 
Koreguotas EBITDA išaugo, palyginti su praeitais metais, 14,3 proc. Augimą lėmė geresni Žaliųjų 
pajėgumų ir Tinklų segmentų rezultatai. 
 
Koreguotas grynasis pelnas išaugo 9,7 proc. ir siekė 164,6 mln. Eur. Augimą lėmė didesnis Koreguotas 
EBITDA. Tęsėme plataus masto Investicijų programą. Palyginti su praeitais metais, Investicijos išaugo 4,9 
proc. ir siekė 422,3 mln. Eur. 
 
ROCE sumažėjo 0,9 p. p. iki 10,4 proc., daugiausiai dėl kapitalo panaudoto Investicijoms, kuris dar 
nepradėjo generuoti grąžos. 
 
Svertiniai rodikliai išliko stiprūs – FFO / Grynoji skola siekė 32,0 proc., o Grynoji skola / Koreguotas 
EBITDA siekė 2,7 karto. 
 
Atitinkamai „S&P Global Ratings“ paliko galioti BBB+ kredito reitingą su stabilia perspektyva. 
Galiausiai, vadovaudamiesi Dividendų politika, už 2024 m. I pusm. siūlome išmokėti 66,3 centų 
dividendą už akciją, viso – 48,0 mln. Eur, kuris yra 3 proc. didesnis nei praeitais metais. Žinoma, 
sprendimą dar turi priimti mūsų VAS. 
 
[11 skaidrė] 
 
Dabar atidžiau apžvelkime pagrindinius veiklos rodiklius. Pradėkime nuo Koreguoto EBITDA, kuris, 
palyginti su praeitais metais, išaugo 36 mln. Eur. ir siekė 289,7 mln. Eur.  
 
Žaliųjų pajėgumų segmento EBITDA išaugo 25 mln. Eur, daugiausiai dėl naujų pajėgumų veiklos 
pradžios ir užfiksuotų didesnių elektros kainų, dėl pajėgumų lankstumo.  
 
Tinklų segmento EBITDA išaugo 27 mln. Eur, daugiausiai dėl didesnio RAB, kurio augimą lėmė tęsiamos 
Investicijos į mūsų elektros tinklą, ir reguliuotojo nustatytas didesnis WACC, kuris atspindi išaugusias 
palūkanų normas. Rezultatui taip pat įtakos turėjo laikinas kiekio efektas, kuris išsilygins per metus. 
 
Rezervinių pajėgumų segmento EBITDA sumažėjo 7 mln. Eur, nes 2023 m. I ketv. sąlygos uždirbti 
papildomą grąžą rinkoje buvo išskirtinės.  
 
Tuo tarpu Sprendimo klientams segmento EBITDA sumažėjo 10 mln. Eur dėl mažesnių gamtinių dujų 
tiekimo verslo klientams rezultatų, kuriuos iš dalies atsvėrė geresni elektros tiekimo verslo klientams 
rezultatai Latvijoje ir Lenkijoje. 
 
[12 skaidrė] 
 
Dabar apžvelkime kiekvieno segmento EBITDA detaliau. Pradėkime nuo Žaliųjų pajėgumų segmento, 
kurio EBITDA, palyginti su praeitais metais, išaugo 23 proc. ir siekė 134,5 mln. Eur. Segmento rezultatas 
ir toliau sudaro didžiausią Grupės Koreguoto EBITDA dalį, t. y. 46 proc. Grupės Koreguoto EBITDA. 
Pagrindiniai augimo veiksniai buvo: pirma – naujų pajėgumų (Mažeikių VP ir Vilniaus KJ biokuro bloko 
Lietuvoje bei Silezijos VP I Lenkijoje) veiklos pradžia; antra – užfiksuotos didesnės elektros kainos, 
daugiausiai dėl pajėgumų lankstumo. Tačiau augimą iš dalies atsvėrė didesnės OPEX dėl tęsiamos 
intensyvios plėtros.  
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[13 skaidrė] 
 
Pereikime prie Tinklų segmento, kurio Koreguotas EBITDA išaugo 30 proc. ir siekė 115,7 mln. Eur. 
Augimą daugiausiai lėmė didesnis RAB, kuris išaugo 10,8 proc., nuo 1,4 iki 1,6 mlrd. Eur, dėl tęsiamų 
Investicijų į elektros tinklą, didesnio reguliuotojo nustatyto WACC, kuris išaugo nuo 4,1 proc. iki 5,1 
proc. ir atspindi išaugusias palūkanų normas, bei laikino kiekio efekto, kuris išsilygins per metus. 
 
[14 skaidrė] 
 
Toliau, stiprius Rezervinių pajėgumų segmento rezultatus užfiksavome tiek 2024, tiek 2023 m. I pusm., 
nes be reguliuojamų pajamų dar išnaudojome galimybes uždirbti papildomą grąžą rinkoje. Tačiau, dėl 
išskirtinių sąlygų uždirbti papildomą grąžą rinkoje 2023 m. I ketv., palyginti su praeitais metais, EBITDA 
sumažėjo nuo 32 iki 25 mln. Eur. 
 
[15 skaidrė] 
 
Galiausiai, Sprendimų klientams segmento Koreguotas EBITDA, palyginti su praeitais metais, sumažėjo 
10 mln. Eur. ir siekė 11,8 mln. Eur. Sumažėjimą lėmė keli veiksniai. Sumažėjimą lėmė mažesni gamtinių 
dujų tiekimo verslo klientams rezultatai, kuriuos iš dalies atsvėrė geresni elektros tiekimo verslo 
klientams rezultatai Latvijoje ir Lenkijoje. 
 
[16 skaidrė] 
 
Toliau, Investicijos. Palyginti su praeitais metais, jos išaugo 4,9 proc. ir siekė 422 mln. Eur. Du trečdaliai 
Investicijų buvo nukreipta į Žaliųjų pajėgumų segmentą, o trečdalis – į Tinklų segmentą. Investicijos į 
Žaliųjų pajėgumų segmentą išaugo 15 proc. ir siekė 269,6 mln. Eur, daugiausiai dėl Kelmės VP statybų 
Lietuvoje. Į Tinklų segmentą investavome 135,8 mln. Eur, daugiausiai į elektros tinklo plėtrą ir priežiūrą. 
Palyginti su praeitais metais, Investicijos sumažėjo dėl rekordinių Investicijų praeitais metais ir dėl to, 
kad išmaniųjų skaitiklių diegimo projektas artėja prie pabaigos. 
 
[17 skaidrė] 
 
Žvelgiant į Grynojo apyvartinio kapitalo skaičius, nuo 2023 m. pabaigos jis sumažėjo 35 proc. ir 2024 m. 
II ketv. pabaigoje siekė 113,7 mln. Eur. Pagrindiniai veiksniai, lėmę mažesnį Grynąjį apyvartinį kapitalą, 
buvo sumažėjusios atsargos, dėl mažesnio saugomo kiekio, ir mažesnės prekybos gautinos sumos, 
daugiausiai dėl mažesnių energijos kainų ir mažesnio parduoto kiekio. 
 
[18 skaidrė] 
 
Viską sudėjus, FCF rodiklis, kaip ir tikėjomės, buvo neigiamas ir siekė -105 mln. Eur. Šį rezultatą lėmė 
atliktos Investicijos, kurios viršijo Koreguoto EBITDA ir Grynojo apyvartinio kapitalo pokyčius. 
 
[19 skaidrė] 
 
Toliau, finansinio sverto rodikliai. Mūsų Grynoji skola išaugo 7,1 proc. ir 2024 m. II ketv. pabaigoje siekė 
1,4 mlrd. Eur. FFO / Grynoji skola pagerėjo iki 32 proc. ir gerokai viršija kredito reitingų agentūros „S&P“ 
nustatytą 23 proc. ribą, reikalingą BBB+ kredito reitingui išlaikyti, o Grynoji skola / Koreguotas EBITDA 
siekė 2,7 kartus. Atitinkamai „S&P“ paliko galioti BBB+ kredito reitingą su stabilia perspektyva. 
 
[21 skaidrė] 
 
Galiausiai, mūsų 2024 m. prognozė. Atsižvelgdami į geresnius nei tikėtasi pirmojo pusmečio rezultatus, 
didiname visų 2024 m. Koreguoto EBITDA prognozę nuo 440–470 mln. Eur iki 450–480 mln. Eur.  
Verslo segmentų Koreguoto EBITDA prognozės nekito. Investicijų prognozė taip pat nekito ir siekia 
nuo 850 mln. Eur iki 1 mlrd. Eur. 
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O dabar perduodu žodį Dariui. 
 
Darius Maikštėnas, valdybos pirmininkas, „Ignitis grupės“ vadovas 
 
[22 skaidrė] 
 
Ačiū, Jonai. Norėčiau apibendrinti „Ignitis grupės“ 2024 m. I pusm. rezultatus. Pradėkime nuo strateginių 
rezultatų: padidinome Žaliųjų pajėgumų Portfelį 0,6 GW iki 7,7 GW, o Veikiančius pajėgumus – 0,1 GW 
iki 1,4 GW. Toliau, tvarumo iniciatyvos: sumažinome 2 apimties emisijas, išlaikėme gerus darbuotojų 
saugos ir sveikatos rodiklius ir pagerinome ASV reitingus. Ir galiausiai, finansiniai rezultatai: mūsų 
Koreguotas EBITDA, palyginti su praeitais metais, padidėjo 14,3 proc. ir siekė 289,7 mln. Eur. Investicijas 
padidinome 4,9 proc. iki 422,3 mln. Eur. Be to, „S&P Global Ratings“ paliko galioti BBB+ Grupės kredito 
reitingą su stabilia perspektyva. Be to, vadovaujantis Dividendų politika, už pirmąjį šių metų pusmetį 
siūlome išmokėti 0,663 Eur dividendą už akciją. Ir galiausiai, atsižvelgdami į stiprius rezultatus, didiname 
visų 2024 m. Koreguoto EBITDA prognozę nuo 440–470 mln. Eur iki 450–480 mln. Eur. Mūsų Investicijų 
prognozė nekito ir siekia nuo 850 mln. Eur iki 1 mlrd. Eur. 
 
Norėčiau jums padėkoti, kad mus išklausėte. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
[23 skaidrė] 
 
Dėkoju pranešėjams. Pristatymas baigtas, dabar atsakysime į jūsų klausimus. Pirmasis gautas klausimas: 
„Sveikinu pasiekus protu nesuvokiamus rezultatus! Ar galėtumėte detaliau pakomentuoti apie turto 
rotavimo programą? Pavyzdžiui, ar matote ženklų, kad aplinka gerėja ir finansinių investuotojų apetitas 
pirkti nekontroliuojančias AE projektų dalis pamažu grįžta? Ar aplinka vis dar niūroka? Jei taip ir yra, kas 
jūsų nuomone trikdo rinką? Labai ačiū!“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, kalbant apie turto rotavimą, laikomės savo pozicijos ir nekomentuojame, kol nepasirašome 
įpareigojančių susitarimų. 
 
Kalbant bendrai, sulaukiame didelio susidomėjimo mūsų projektais, nes jie yra gerai išvystyti, gerai 
pastatyti ir turi patikimas ilgalaikes elektros prekybos sutartis. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Be to, ar galėtumėte detaliau pakomentuoti ilgalaikių elektros prekybos sutarčių 
tendencijas? Panašu, kad vidutinė sudarytų ilgalaikių elektros prekybos sutarčių kaina kiek smunka. 
Kokios vidutinės sudarytų naujų ilgalaikių elektros prekybos sutarčių kainos (galimai mažesnės) ir 
kokios to priežastys? Tai pat gal galėtumėte pasakyti, ar vidutinė naujų ilgalaikių elektros prekybos 
sutarčių trukmė trumpėja? Ačiū!“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, kalbant apie ilgalaikių elektros prekybos sutarčių tendencijas, nematome reikšmingų pokyčių 
nuo praeito ketvirčio. Taigi, mūsų vėjo parkų ilgalaikės elektros prekybos sutartys sudaromos 
panašiomis kainomis. Galbūt saulės parkuose matome žemėjančių ilgalaikių elektros prekybos sutarčių 
kainų tendenciją, tačiau bendrai šiuo metu nėra reikšmingų pokyčių.  
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Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas gautas klausimas: „Ar galėtumėte kiekybiškai įvertinti neigiamą Sprendimų klientams segmento 
Koreguoto EBITDA poveikį, susijusį su normalizuotu (gamtinių dujų tiekimo verslo klientams) sąnaudų 
lygiu 2024 m. II ketv.? Taip pat, gal galėtumėte pakomentuoti ką tai reiškia? Atrodo, kad gamtinių dujų 
kainos per ketvirtį beveik nepakito, tad šiek tiek sunku suprasti, kas galėjo neigiamai paveikti dujų 
prekybos pelningumą II ketv.“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, kalbant apie gamtinių dujų rezultatą, šie metai iš tiesų daugiau ar mažiau atspindi realų vaizdą, tuo 
tarpu praeitais metais teigiamas poveikis buvo susijęs su atsargų nukainojimo atstatymu, o tai reiškia, 
kad praeitais metais rezultatas buvo kiek geresnis dėl nukainojimo atstatymo. 
 
[37 skaidrė] 
 
Taigi, 2022 m. atlikome nukainojimą, o po 2023 m. I pusm. jis buvo atstatytas, o tai reiškia, kad 2023 m. 
rezultatas buvo šiek tiek iškreiptas. Tuo tarpu šiais metais, nors ir matome sumažėjimą, palyginti su 
praeitais metais, pats gamtinių dujų rezultatas yra daugmaž normaliame lygyje. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Šių metų I pusm. Koreguotas EBITDA siekė apie 290 mln. Eur, arba 60 proc. atnaujintos 
prognozės. Praeitų metų I pusm. Koreguotas EBITDA sudarė apie 50 proc. visų metų EBITDA. Ar 
galėtumėte detaliau pakomentuoti, kodėl manote, kad II pusm. rezultatai bus blogesni, turint omenyje, 
kad lyginamasis rodiklis (2023 m. II pusm. Koreguotas EBITDA) gana lengvai pasiekiamas?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, pirmiausia, toks palyginimas tarp metų yra ne visada tikslus dėl veiksnių, tokių kaip naujų 
pajėgumų veiklos pradžia, mėnesiniai energijos kainų pokyčiai ir kiti veiksniai. 
 
Jei kalbėtume konkrečiai apie 2024 m. II pusm., tikimės kiek mažesnių rezultatų nei I pusm. dėl keleto 
priežasčių: pirma – Rezerviniai pajėgumai parodė stipresnius nei tikėtasi rezulatus I pusm., ko nesitikime 
pagrindiniame II pusm. scenarijuje, ir antra – Tinklų segmente I pusm. užfiksuotas teigiamas laikinas 
kiekio efektas, kuris taps neigiamu II pusm. Taigi, tai yra dvi pagrindinės priežastys. Yra ir keletas 
mažesnių priežasčių, bet manome, kad dabartiniai rėžiai yra teisingi. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Dar vienas klausimas: „105 MW Kelmės VP I beveik užbaigtas, įrengtos 13 iš 16 vėjo elektrinių. Sklinda 
gandai, kad pirmoji elektra galėtų būti pagaminta jau rugsėjį / spalį. Kada galime tikėtis pagamintos 
pirmosios elektros?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, jūs teisūs. Tikimės, kad Kelmėje pirmoji elektra bus pagaminta dar šiais metais. Tačiau svarbiausias 
tikslas, žinoma, yra ne pagaminti pirmąją elektrą, o iki galo užbaigti projektą kitais metais. Tad siekiame 
to, o jei pagaminsime pirmąją elektrą šiais metais, puiku, jei ne – pagrindinis tikslas yra užbaigti projektą 
laiku, t. y., kaip ir komunikuota, kitais metais. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Antrojo Lietuvos jūrinio vėjo parko konkursas, kada turėtų prasidėti aukcionas? Ar 
„Ignitis grupė“ jame dalyvaus? Ar planuojate turėti partnerį šiam potencialiam projektui?“ 
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Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
Taigi, kalbant apie konkurso pradžią, pagal teisės akto projektą, jis turėtų prasidėti šiais metais. Ar mes 
patys dalyvausime ir ar turėsime partnerius, šiuo metu atliekame to analizę. Taigi, dar nepriimti jokie 
sprendimai. Tad nieko daugiau negaliu pakomentuoti šiuo metu. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Kada galime tikėtis pirmųjų „Ignitis grupės“ komercinių baterijų projektų? Taip pat, ar 
pasistūmėjote vystydami vandenilio projektus?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, kalbant apie pirmuosius komercinius baterijų projektus, tai, ką komunikavome strateginiame 
plane, kad tikimės išvystyti pirmuosius komercinius baterijų projektus iki 2027 m., vis dar yra tiesa. 
Dirbame prie kelių projektų, tačiau galutinių investicinių sprendimų dėl baterijų projektų dar 
nepriėmėme. Kalbant apie vandenilio projektus, mes, pasikartosiu, atliekame analizę ir vertiname 
įvairias galimybes, ir manau, kad nėra šiuo metu daugiau ką komentuoti, tačiau užnugaryje dirba 
komanda, kuri šiam tikslui paskirta ir kuri dirba, kad išvystytume tokius projektus ateityje. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Kodėl Sprendimų klientų segmente II ketv. užfiksuotas neigiamas 5,6 mln. Eur 
Koreguoto EBITDA rezultatas?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, pagrindinės priežastys išlieka tos pačios. Tai yra neigiamas elektros tiekimo privatiems klientams 
rezultatas. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Dar vienas klausimas: „Atsižvelgiant į tai, kad prognozė pagerinta dėl Rezervinių pajėgumų segmento ir 
2024 m. I pusm. atnaujintos segmentų prognozės nesikeitė (o gal matote jas keičiantis II pusm.?), ar 
galima būtų manyti, kad šio segmento Koreguotas EBITDA II pusm. mažės panašiai, kaip ir I pusm., t. y. 
apie 20 proc.? 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Kalbant apie Rezervinius pajėgumus, I pusm. buvo geresnis nei tikėtasi, o II pusm. tikimės, pagal 
pagrindinį scenarijų, pasiekti įprastą EBITDA lygį, kurį tipiniais metais esame įpratę matyti ties 20 mln. Eur, 
kurie ateina iš Rezervinių pajėgumų per metus, tad tokie mūsų baziniai lūkesčiai antrajam pusmečiui, t. 
y. apie pusę šios sumos. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Ar veiksnys, leidęs pagerinti Rezervinių pajėgumų Koreguotą EBITDA II ketv., palyginti 
su praeitais metais, buvo geresnis elektros, gamtinių dujų ir apyvartinių taršos leidimų kainų santykis?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taip, galima būtų sakyti ir taip, tačiau ką mes dar matome, tai dėl išaugusių AE pajėgumų tinkle išaugęs 
gamybos nepastovumas. Panašu, kad galimybės gaminti naudojant Rezervinius pajėgumus vis dažnėja, 
o tai, žinoma, atsispindi kaip palankus elektros, gamtinių dujų ir apyvartinių taršos leidimų kainų santykis 
tai laikotarpiais, tačiau tiesiog dėl rinkos nepastovumo yra daugiau galimybių šiems pajėgumams 
gaminti energiją. 
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Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Kada planuojate susiaurinti šių metų prognozę?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Na, nelabai galiu to pakomentuoti. Pateikėme atnaujintą prognozę su rėžiais, kokius galime racionaliai 
pateikti. Manome, kad ji jau dabar gana siaura, ir žiūrėsime, ar per šiuos metus būsime labiau užtikrinti 
dėl jos. Tačiau šiuo metu tikrai negaliu pasakyti, ar siaurinsime prognozę kažkada šiais metais. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Dar vienas klausimas: „Yra apie 400 mln. Eur CAPEX, kurias reikės padengti norint užbaigti šiuo metu 
statomus projektus. Ar galėtumėte detaliau pakomentuoti, kokiu santykiu jos bus padengtos 
paskolomis ir nuosavu kapitalu, grynaisiais pinigais ir veiklos pinigų srautais? Ar jau visos išorinio 
finansavimo sutartys sudarytos dėl visų statomų projektų?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, tipiškai 60–70 proc. projekto sąnaudų finansuojama paskolomis, o kita dalis nuosavu kapitalu, o tai 
reiškia – pinigais, uždirbtais vykdant veiklą. Kalbant apie projektų finansavimą naudojant paskolas, šiuo 
metu turime keletą aktyvių finansavimo procesų, tad ne visos paskolos sutartys jau yra sudarytos, tačiau 
nematome priežasties, kodėl jos neturėtų būti sudarytos, kai to prireiks. Jei finansavimas vėluotų, turime 
labai nemažą likvidumo priemonių rezervą, kuris šiuo metu siekia 700 ar 800 mln. Eur. Taigi, turime gana 
didelį likvidumo priemonių rezervą, 60–70 proc. projekto sąnaudų finansuojama paskolomis, o likusi 
dalis – naudojant nuosavą kapitalą. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Įgyvendinus Tinklų segmento 10 metų investicijų planą, kokios būtų apytikslės metinės 
tinklų priežiūros CAPEX? Arba koks yra priežiūros CAPEX lygis šiandien, atmetus visas investicijas, 
susijusias su plėtra?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, jei 10 metų investicijų planas būtų įgyvendintas ir nebūtų plėtros investicijų, priežiūros sąnaudos 
būtų panašios į mūsų nusidėvėjimo sąnaudų lygį, kuris šiuo metu yra apie 100 mln. Eur. Tačiau tai, 
turėčiau pasakyti, yra supaprastintas vertinimas, nes manyti, kad po šio 10 metų investicijų plano 
įgyvendinimo plėtros investicijos į Tinklų segmentą sustotų, yra supaprastintas vertinimas. Manome, kad 
jos ateityje ir toliau augs, turint omenyje tinklų amžių ir investicijų į tinklą poreikį, jei norime sėkmingai 
įgyvendinti energetikos sektoriaus transformaciją. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „EstLink 2“ turėtų vėl pradėti veiklą III ketv. viduryje. Ar matote rizikų, susijusių su jūsų 
prognoze, vertinant tai, kad Baltijos „spot“ rinkos kainos turėtų reikšmingai sumažėti?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Ne, nematome rizikų, susijusių su mūsų prognoze, nes tai įtraukta į mūsų II pusm. elektros kainų 
vertinimą.  
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Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Dar vienas klausimas: „Kaip vyksta Vilniaus KJ 49 proc. akcijų dalies pardavimo procesas? Ar buvo 
susidomėjusių arba gavote aiškių pasiūlymų pirkti 49 proc. Vilniaus KJ akcijų?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, jau komentavau apie turto rotavimo planą. Tad, pasikartosiu, nekomentuojame procesų kol 
nepasirašyti įpareigojantys susitarimai, tačiau bendrai matome didelį susidomėjimą mūsų projektais, nes 
jie yra gerai išvystyti, gerai pastatyti ir turi patikimas ilgalaikes elektros prekybos sutartis. Vilniaus KJ yra 
vienas iš tokių projektų. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Kitas klausimas: „Investicijos į saulės parkus, kokia šiuo metu situacija? Ar įrengimo kainos vis dar 
žemėja? Ar „Ignitis grupė“ ir toliau linksta prie vėjo parkų, kurių pagaminta elektros energija vidutiniškai 
parduodama brangiau?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Taigi, dėl saulės energijos, nedidelė CAPEX mažėjimo tendencija vis dar išlieka, tačiau vis dar matome 
vidutines naujo saulės parko CAPEX apie 0,5 mln. Eur/MW. Ir tikrai vėjo energija mums patrauklesnė, 
nes jos technologijos geriau išnaudojamos mūsų regione, o saulės pajėgumų mūsų regionas jau beveik 
prisotintas. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Ir paskutinis klausimas: „Ar taip pat planuojate ir savų akcijų supirkimą? Jei ne, kodėl?“ 
 
Jonas Rimavičius, valdybos narys, „Ignitis grupės“ finansų vadovas 
 
Na, šiuo metu neplanuojame savų akcijų supirkimo. Mes esame pasirinkę kitokį būdą grąžinti pinigų 
srautus akcininkams – mokėti dividendus. Mes taip pat turime aiškią Dividendų politiką, kuri ir yra mūsų 
pagrindinis būdas grąžinti pinigus investuotojams, ir mes laikysimės šios politikos ateityje. 
 
Ainė Riffel-Grinkevičienė, finansų veiklos ir ryšių su investuotojais vadovė 
 
Užbaigiame rezultatų pristatymą. Prieš atsisveikinant, norėčiau pasinaudoti šia proga ir pakviesti visus 
akcininkus į mūsų pirmąjį renginį investuotojams „International Investor Day 2024“, kuris vyks rugsėjo 
13–14 d. Renginio metu visi turės galimybę susitikti su mūsų vadovais ir aplankyti dvi elektrines. 
Registruotis galite iki rugsėjo 2 d. Ačiū, kad prisijungėte, ir linkime jums geros likusios dienos. 
 


